

## **Announcement of the joint meeting of the French Aphid Research Network and the Aphids Special Interest Group of the Royal Entomological Society, Paris November 5-6, 2015.**

The French Aphid Research Network (BAPOA, for Biologie Adaptative des Pucerons et des Organismes Associés, <https://www6.inra.fr/encyclopedie-pucerons/Pucerons-et-recherche/Reseau-BAPOA>) supported by INRA (French Agriculture Research Institute) and the Aphids Special Interest Group of the Royal Entomological Society (<http://www.royensoc.co.uk/sig/aphids.htm>) are pleased to invite you to a joint meeting on aphids in Paris November 5-6, 2015 in the conference room of Société Nationale d'Horticulture de France (84 Rue de Grenelle, 75007 Paris, <http://www.snhf.org/location-de-salle.html>). These two days are a unique opportunity to share our works on aphids from either side of the Channel, in a friendly atmosphere and a pleasant place in the heart of Paris (next to Eiffel Tower). We encourage you to tick today those dates on your agenda. This meeting will be free of registration fees but we will ask you to pay for accommodation and dinner. More details about the program and the organization will be sent in the next circular. We are looking forward to seeing you to this cross-Channel event on aphids, Paris Nov. 5-6, 2015. Best regards

Jean-Christophe Simon and Gérard Febvay (coordinators of the French Aphid Research Network, BAPOA)  
Richard Harrington, Simon Leather (convenors of the Aphids Special Interest Group of the Royal Entomological Society)

## **Annonce des journées de rencontres franco-anglaises sur les pucerons (BAPOA/Aphids SIG-RES), Paris, 5-6 novembre 2015**

Le réseau BAPOA (Biologie Adaptative des Pucerons et des Organismes Associés, <https://www6.inra.fr/encyclopedie-pucerons/Pucerons-et-recherche/Reseau-BAPOA>) soutenu par l'INRA et le Special Interest Group on Aphids de la Royal Entomological Society (<http://www.royensoc.co.uk/sig/aphids.htm>) sont heureux de vous convier à deux journées de rencontres scientifiques autour des pucerons les 5 et 6 novembre 2015 à Paris, dans l'amphithéâtre de la Société Nationale d'Horticulture de France (84 Rue de Grenelle, 75007 Paris, <http://www.snhf.org/location-de-salle.html>).

Ces deux journées seront une occasion unique de partager nos travaux sur les pucerons menés de part et d'autre de la Manche, dans une ambiance conviviale et dans un cadre agréable au cœur de Paris. Retenez donc dès maintenant ces dates sur vos agendas. Comme à l'accoutumée, il n'y aura pas de frais d'inscription mais l'hébergement et les repas périphériques resteront à votre charge. Nous vous donnerons plus de détails sur le programme et l'organisation dans un prochain message.

A vous voir à ces journées d'échanges trans-Manche sur les pucerons, Paris 5-6/11/2015.

Jean-Christophe Simon, Gérard Febvay (BAPOA)  
Richard Harrington, Simon Leather (Aphids SIG, RES)

Jean-Christophe SIMON  
UMR 1349 INRA/Agrocampus Ouest/Université Rennes 1  
Institut de Génétique, Environnement et Protection des Plantes (IGEPP)  
Domaine de la Motte - 35653 Le Rheu Cedex - France  
phone: 33 (0)2 23 48 51 54  
fax: 33 (0)2 23 48 51 50  
[jean-christophe.simon@rennes.inra.fr](mailto:jean-christophe.simon@rennes.inra.fr)  
web site IGEPP : <http://www6.rennes.inra.fr/igepp>